



## **Indkaldelse til Beagleklubbens bestyrelsesmøde**

**TEAMS-møde 17.02.2024, kl. 14.30-17.00**

Indkaldelse til: Anna Sofie Gothen (ASGR), Lone Hansen (LOHA), Mette Nødskov (METN), Ole Sørensen (OLSO), Lisbeth Engkjær (LIEN), Nana Wirenfeldt Jensen (NAWJ), Alexander Vellage-Thiesen (ALVT)

Afbud fra: METN

### **Dagsorden:**

#### **1. Godkendelse af mødets dagsorden**

Godkendt

#### **2. Godkendelse af sidste referat.**

Seneste referat godkendt – ingen bemærkninger

#### **3. Indkomne forslag/punkter fra medlemmer**

- Ingen indkomne forslag.

#### **4. Formands- og bestyrelsesbeslutninger siden sidste bestyrelsesmøde (OLSO)**

##### **- tildeling af støtte til Nordsjællands region til udstyr**

Regionen havde bedt om tilskud i forbindelse med deres arrangementer – f.eks. gåture. Da var et specifikt ønske om en ny trækvogn. Der er bevilget et tilskud på 1000kr til regionen.

##### **- ændring af regelsæt for hitlister til alle aktiviteter i klubben**

Der har været dialog mellem udstillingsudvalg og bestyrelsesrepræsentanten (OLSO) og et flertal ønsker, at hitlisten udelukkende er for klubbens medlemmer. Første udgave blev meldt ud 5.2.2024 og efterfølgende er det blevet revideret 8.2.2024. Revidering skete med baggrund i medlemsinput og efterfølgende dialog i udvalget.

Regelsæt offentliggjort på maillisten og Facebook – kommer snarest på hjemmesiden.

OBS! Overgangsordning – resultater opnået på udstillinger i 2024 indtil 1. marts kan komme med på listen, hvis ejer eller dispositionsberettede ejer melder sig ind i klubben senest pr. 1.3.2024.

##### **Øvrige aktiviteter og hitliste:**

Øvrige aktiviteter har fået præciseret retningslinjerne, så det er tydeligt, at man forud for evt. opnåelse af resultater skal være medlem af klubben og kun kan få resultater på hitlisten, såfremt de er opnået i medlemskabsperioden.

Schweiss hitlisten er allerede opdateret på hjemmesiden.

**Nosework** – foreslås som ny aktivitets-hitliste gældende fra d. 1/1/2024 med baggrund opfordringer fra medlemmer og i det stigende antal beagle-ejere, som dyrker denne aktivitet. Henset til, at der er et begrænset antal prøver i kategorien og at der som oftest optræder venteliste til prøverne, har vi besluttet at starte med et regelsæt, hvor kun det bedste resultat på året i de enkelte kategorier på hitlisten udgør grundlaget for tildeling af metal.

Dorthe Møl Henriksen tilbyder sig som hitlistefører.



## 5. Medier: (ALVT)

### - demo/status af ny hjemmeside, herunder økonomisystem-udfordringer

ALVT sender en dato rundt til bestyrelsesmedlemmerne til gennemgang af funktionerne/brugervenligheden af den nye platform der ligger bag hjemmesiden.

Økonomistyringen fungerer ikke optimalt pt. Nets og systemet har problemer med at snakke sammen. Alle der betaler over betalingservice oplever pt, at deres medlemskab ikke trækkes som normalt.

Klubben oplever pt., at der er lidt uregelmæssigheder i vores medlemsopkrævning af medlemskontingenter.

OLSO smider note på FB omkring uregelmæssigheder i forbindelse med betalingservice og der er ligeledes opslag på hjemmesiden vedr. udfordringerne. Vi håber på at få løst det snarest.

## 6. Opdrætterkontakt/Sundhedsudvalg (ASGR)

- **Opbakning til test af begge forældredyr på opdrætterseminar** – iværksættelse af dette er sket pr. 1.1.24

- **Arbejde videre med decideret avlsforbud på racen (manglende stambogsføringsret i DKK)**

ALVT retter mailbetegnelse på hjemmesiden (til modtagelse af mail om hvalpekuld) til fx [hvalpe-liste@beagleclub.dk](mailto:hvalpe-liste@beagleclub.dk). Denne meddelelse videresendes så til den til enhver tid ansvarlige for hvalpe listen, p.t. Nana. Kuldets kode og informationer videresendes således til [nawj@beagleclub.dk](mailto:nawj@beagleclub.dk)

NAWJ foreslår, at der i forbindelse med oprettelse af kullet på hvalpe listen skal uploades resultater i samme omgang. Hvalpe listefører + dokumenter over test som en del af oprettelse.

Pt. skal man jf. hvalpe listens krav desuden sende resultater på forældredyrene inden disse oprettes online. Fremadrettet forventes det, at der kan spares et ekstra trin for opdrætterne i forbindelse med oprettelsen.

### **LAFORA-sag – opfølgning**

ASGR oplyser, at DKK's sundhedsudvalg meddelte, at Karoline Boe Carlsen/Kennel BeSniffers har meldt sig ud af DKK og således ikke er registreret opdrætter for Beagle mere, hvorfor der ikke kan indledes en disciplinærsag på hende. Vi er i kontakt med en rådgivende jurist, der udarbejder vejledning til ejerne af de ramte hunde, hvorledes de kan kræve kompensation for dyrlægegeregninger hos tidligere opdrætter i forbindelse med sygdommen. Bestyrelsen vil derefter informere de berørte med vejledningen.

Vi hjælper vores medlemmer, som er ramt af den ulykkelige sag, og det har vi også gjort hele vejen. Der blev bl.a. oprettet kontakt til laboratoriet Genomia og skaffet gratis testning af de hunde, der kunne være ramt af sygdommen. DKK har lavet bemærkning i stambogs registreret på de hunde, der har Lafora, så de ikke kan indgå i avl.

Det er beklageligt og ulykkeligt, at parringen er sket med falske oplysninger til grund. Med skærpselsen af kravet om test af begge forældredyr fra og med 2024 håber vi, at der ikke sker lignende ulykkelige hændelser fremadrettet.

Klubben arbejder videre med at ansøge DKK's sundhedsudvalg om indførelse af avlsrestriktioner. ASGR laver udkast og OLSO sætter formelt klubbens underskrift på.



Opdrættere på opdrættervejviseren skal gratis kunne oprette kuld på hvalpelisten – der har i januar været et problem med krav om betaling af oprettelse, selvom dette ikke burde være tilfældet. Den hurtige løsning blev, at opdrætter måtte betale, men anmode om refusion på beløbet hos kassereren.

IT ansvarlig dykker ned i forholdet snarest for at løse udfordringen.

## 7. Status på klubbens økonomi (LOHA)

### - årsregnskab

### - status på at skaffe ny regnskabsfører

Der er desværre ikke kommet nogle ansøgninger til det ellers favorable opslag om ulønnet frivilligt arbejde, delt af OLSO på FB.

OLSO og LOHA har begge kigget ind i nærområde og online muligheder for bogføring. Umiddelbart bliver det alt for dyrt med alle de bilag, som Beagleklubben har.

ALVT nævner alternativ og LOHA erindrer, at vi for ca. 2 år siden blev kontaktet af en fra en anden hundeklub, som tilbød bogføring.

Vi forsøger at arbejde videre i den retning.

Forløbeligt årsregnskab:

- Mindre indtjening på kontingenter (faldende medlemstal)
- Magasinet (budgetteret mere end hvad vi har brugt)
- Administration = næsten ramt budget. Siden 2017 har bestyrelsen formået at sænke denne fra 100.000DKK til 35.000 DKK i 2023.
- Web – budget på 33.000DKK, har brugt 13.000 DKK
- GF rammer budget

Overskud på primære poster = 7.500 DKK

- VSS gav i 2023 et pænt overskud, selvom vi altid budgetterer med 0 kr.
- Udstillinger – flere udstillingsindtægter end forventet. P.t. et pænt stort overskud (budget var 20.000 kr)
- Lydighed/agility – kun udgifter på årsrosetter
- Spor – overskud på 9.500 DKK (har givet overskud – OLSO foreslår at der sker hensættelse specifikt til brug på udenlandske sporaktiviteter ifm Venskabskamp i Norge og Sverige de 2 kommende år)
- Januararrangement – rammer budget
- Opdrætterseminar – 17.000DKK (lidt dyrene, grundet flere deltagere end budgetteret)

Samlet et pænt stort overskud for 2023.

### Snak om hensættelser:

OLSO: Når medlemmer deltager i venskabskamp i Norge og Sverige, er det forbundet med store udgifter for den enkelte. Det overskud, der genereres via frivillig arbejdskraft på udvalgets område, kan bestyrelsen vælge at føre tilbage specifikt til sporaktiviteten "Venskabskamp", når denne foregår i Norge og Sverige (dette har været praksis de sidste mange år). Enighed om, at klubben ikke kan/skal dække venskabskampen fuldt ud, men et tilskud vil der fortsat stadig gerne gives.

Tilskud til øvrige sporrelaterede aktiviteter såsom foredrag om schweiss dækkes via ad-hoc-aktivitets-kontoen og dermed klubbens almindelige drift og aktiviteter (medlemspleje) for at skaffe flere/fastholde medlemmer til klubben.



Andre hensættelser: Der er stadigvæk 12.000 kr tilbage af hensættelsen på udstillingsområdet. Og så er der en hensættelse på 20.000 til udvikling af hjemmeside, som ikke har været mulig at bruge.

Udstillingsaktiviteten:

Båret af frivillig arbejdskraft kan man sige, at udvalget pt gør meget for at holde deres omkostninger nede. Flot overskud i 2023, som er opnået med stort fokus på primært leje af haller, transport og dommere. Også udgifter i forbindelse med ringpersonale og alt muligt andet er der meget fokus på.

Forslag om, at der skal anvendes penge på landsdækkende aktiviteter inden for schweiss og nosework seminarer i min. 3 dele af landet.

Klubben er tidligere af revisorerne blevet kritiseret for/gjort opmærksom på, at der er nogle hensættelser, der ikke bliver brugt, og at de anbefales tilbageført til driften. Udfordringen er, at der ikke altid er tilstrækkelig med aktiviteter i næstkommende år til anvendelse af hensættelserne, men at perioden for udnyttelse af hensættelsen ofte strækker sig over et par år.

#### **8. Januar-arrangement ifm udstilling – januar 2025 (OLSO)**

**- I Jylland (Gjern) – sker i samarbejde med udstillingsudvalget (Gjern kulturcenter - spisning samme sted ligesom i 2023)**

Tilbagemeldinger fra i år – udelukkende positive. God feedback med den lidt uformelle rammer som det blev holdt i. For nærværende er Gjern kulturhus booket til 2025, velvidende at det er noget dyrere end Hyllinge Hallen.

2023:

- Der deltog 38 betalende.
- Årets Nuser blev tildelt Jørgen Lawaetz for hans frivilligheds arbejde ifm Spor og leverance af billeder ifm øvrige arrangementer.
- Der blev givet en anerkendelse til Nina Dige Vinther som æresmedlem og til stadighed bidrager aktivt til aktiviteter i klub regi.

#### **9. Nyt om spor-aktiviteten (METN) - METN har meldt afbud til mødet.**

- Revideret regelsæt udarbejdet og uploadet op hjemmeside
- ASGR og OLSO har begge modtaget mails, SMS'er og telefonopkald fra medlem, som føler sig stærkt forurettet ifm aflæggelse af schweissprøve. Vi har ikke anden mulighed end at opfordre medlemmet til selv at sende sine oplevelser m.v. til DKK's schweiss-udvalg og herigennem søge retfærdighed. Som klub har vi ingen muligheder.
- ønske om opbakning til uddannelse som schweissdommer – blev kort diskuteret og bestyrelsen besluttede at sende en anbefaling til DKK om, at der kan påbegyndes en dommeruddannelse inden for schweiss.

#### **10. Nyt om lydighed/agility (LIEN)**

- intet nyt udover, at der forsøges at etableret en prøve på VSS.

#### **11. Nyt fra kartoteksfører**



### - Lisbeth overtager pr. 17.3 kartoteksfunktionen fra Tina.

LIEN kunne godt tænke sig, at de får et revideret velkomstbrev med mere info, samt lave opfølgning på, hvorfor folk melder sig ud. Forsøg på noget aktiv medlemspleje.

Snak om hvalpelister og manglende indmeldelser: Vi må konstatere, at 2 opdrættere fra opdrættervejviseren ikke har indmeldt hvalpe på deres kuld i 2023, som betyder, at disse hvalpekøbere mister kontakten til det fælles forum for beagler, som klubben udgør. Det har i Beagle Klubben altid været en selvfølge, at der følger medlemskab med en hvalp købt på vores hvalpeliste, og det er uhyre vigtigt for klubbens eksistens, at det sker. Selvom de fleste hvalpekøbere måske ikke skal udstille, er det vigtigt, at de får mulighed for at være med i det regionale netværk og fællesskab omkring racen. Idé:

- Lade opdrættervejviseren koste lidt mere fra 2025? Måske også øge prisen for at komme på hvalpelisten?
- Halvere indmeldelsesgebyret af hvalpekøbere fra 200 til 100 kr? Kan det medvirke til, at flere opdrættere melder hvalpekøbere ind? 5800 DKK vil det ca. betyde.

ASGR: Tidligere kom der automatisk mail, (når hvalpe blev taget af listen) (når hvalpene er 10 uger). Det er en regel at indmeldelse af hvalpekøbere sker senest 4 uger efter købsdatoen. (eller der ikke var meldt hvalpekøbere ind senest 4 uger efter de var 8 uger.) NAWJ vil prøve at grave den mail frem fra tidligere.

## 12. VSS (OLSO)

### - dialog om ny version af VSS, mhp længde, indhold mm ift hidtidig udmelding

LIEN, Bettina Quvang og Jette Lorentzen har tilbudt at lave en række aktiviteter mandag og tirsdag. Rally-lydighed om eftermiddagen + Lydighedskonkurrence tirsdag formiddag. Arrangørgruppen siger ja tak til dette.

Bestyrelsen diskuterede udformningen af den nye version og antallet af aktiviteter. En ny version af VSS tager afsæt i konstateringen af, at VSS ikke længere udgør det samme samlingspunkt for medlemmer af klubben som tidligere. Arrangementet har mistet status'en som det sted, hvor medlemmer afholder sommerferien. Dette skyldes mange årsager.

Overordnet set er arrangørgruppen selvfølgelig glad for ethvert tilbud om hjælp til at gennemføre medlemsaktiviteter. Men det skal også være på baggrund af en forventning om rimelig stor deltagelse på aktiviteterne i VSS-ugen.

Kigger man på hitlister for 2023, er medlemsopbakningen til lydighed og agility begrænset til meget få medlemmer. Og det er derfor relevant at vurdere, hvorvidt alle aktiviteter skal være en mulighed på VSS. Bestyrelsen anerkender, at der selvfølgelig kan være medlemmer, der dyrker aktiviteterne uden at registrere disse på hitlisten og som ville være potentielle deltagere på en aktivitet i tilknytning til VSS.

Hvis der typisk er tale om "drop-in" (ikke fastboende på campen) til dagsaktiviteter såsom agility og lydighed, er disse aktiviteter ikke nødvendigvis afhængig af at blive afholdt netop på VSS-datoerne? Så kan de fx afholdes på efterfølgende weekender (i samme regionale nærhed), hvor evt. deltagelses muligheder vil være større.

Mange ønsker om hvordan, hvad og hvor mange aktiviteter, der kan komme ind på VSS, når det er et forkortet antal dage. Generel snak rundt om bordet:

- Kommer an på stedet i landet
- Er der frivillige hænder
- Overnatter folk på stedet, eller kommer de kun til dagaktiviteter (som drop-in)



- Skal der fastholdes "Årets VSS-agility konkurrence" men at banen er på sin faste plads – dvs. skal ikke flyttes og så ligger den måske i en anden weekend/aften i regional nærhed?
- Skal der fastholdes "Årets VSS schweiss konkurrence", men således at arrangementet afholdes i en tilstødende weekend i relativ regional nærhed?

Foreløbig udmeldt program:

**- VSS 2024 – Reersø Camping uge 29 (OLSO, LOHA m.fl.)**

Fredag 12. juli	Mulighed for ankomst
Lørdag 13. juli	CAC-udstilling med start kl. 10.00
	Aften: Festmiddag i Laden (på camping-sitet)
	Udflugtsmuligheder for de ikke-udstillings interesserede: Guidet tur på Reersø, guidet tur i Kalundborg i Højbyen, guidet tur på Dyrhøj Vingård, guidet tur på Tissø Vikingecenter
Søndag 14. juli	VSS-udstilling – måske start kl. 09.00 ved mange hunde ??
	Sen eftermiddag/aften: Opfordring til at mødes på fælles areal til fælles spisning – evt. arrangeret af frivillige??
	Udflugtsmuligheder for de ikke-udstillings interesserede: Guidet tur på Reersø, guidet tur i Kalundborg i Højbyen, guidet tur på Dyrhøj Vingård, guidet tur på Tissø Vikingecenter
Mandag 15. juli	Formiddag - Nose Work prøve (klubmesterskab?) (Jette L?)
	Tidlig eftermiddag ca. 14.00 – evt. Sweepstake?
	Sen eftermiddag ca. 17.00 – Beagle Lever Rally?
	Aften: evt. Ølsmagning på Reersø Bryghus m/aftensmad??
Tirsdag 16. juli	Formiddag: Uofficiel Rally prøve (Bettina/Lisbeth)
	Eftermiddag 16.00: Officiel lydighedsprøve (Jette/Lisbeth)
	Aften – fælles grillaften
Onsdag 17. juli	Fælles morgenmad og afgang

- VSS 2025 – "Trelle Næs" v/Fredericia (foreløbig ansv. NAWJ)
- VSS 2026 – Nordsjælland?? (foreløbig ansv. ALVT – region forespørges)
- VSS 2027 – Fyn/Langeland (Emmersbølle Camping) (ansv: ??)

### 13. Hvalpeliste (NAWJ)

Se punktet med opdrætterkontakt.

### 14. Aktiv medlemspleje (alle)

Berørt under tidligere punkter.



## 15. Nyt fra udstillingsudvalget (OLSO)

### - Udkast til ændrede regler for optagelse på medlemshitliste

Se desuden ovenstående punkt nr. 4.

### - Valg til udvalg – udvalget skal endvidere suppleres med 2 medlemmer yderligere.

Anne Thygesen er på valg og er p.t. formand for udvalget og er villig til genvalg.

Der sidder nu 4 medlemmer i udvalget og mangler at komme op på 6 jf. forretningsordenen.

Udvalget vurderer, at man nok kommer i højere grad til at benytte sig af ad hoc arbejde, da de er reducerede i medlemmer pt.

Bestyrelsen imødeser med glæde de medlemmer, der stiller op.

### Hitliste snak:

Snak omkring, hvordan klubben fremadrettet holder styr på medlemmer og deltagere på udstillingerne. Herunder nævnt ønske om at linke til Hundeweb.dk, da det fremadrettet ikke vil være alle resultater fra udstillingen, der kan ses på hjemmesiden, såfremt ejeren ikke er medlem af klubben. Disse kan heldigvis findes på DKKs platform ([www.hundeweb.dk](http://www.hundeweb.dk))

ALVT informerer, at det burde kunne lade sig gøre at have en liste med kun dem, der er medlemmer, idet det kun er disse, der indtastes med resultater. De tekniske detaljer blev gennemgået.

ALVt indsætter en tekst ind på forsiden af hitlistesiden – hvis man vil kunne se udstillingens fulde resultat, så kan dette ses på [www.hundeweb.dk](http://www.hundeweb.dk) - samtidig rettes overskriften til at være *For medlemmer*.

Der er nødt til at være et tæt samarbejde imellem hitlisteføreren og kartotekets ansvarshavende i forhold til at tjekke, hvornår medlemmerne betaler kontingent.

Fremadrettet kan der sørges for, at kartoteksføreren får adgang til også at kunne lave det samme udtræk, som vi laver til generalforsamlingen ifm afklaring af, hvem der jvf vedtægterne er stemmeberettigede til GF.

OLSO: Det grundlæggende arbejde laves på de første udstillinger i året og udvalget har givet et bud på, hvorledes det kan gøres på nemmeste måde. Efterfølgende er der meget få ting, der skal laves undervejs for at være sikker på, at man har tjekket, at medlemskabet er i orden, før man taster resultatet ind. Det bliver så suppleret hen ad året med nytilkomne hvalpekøbere eller andre, der udstiller.

- Opfordring fra udvalget om at igangsætte revision af gældende forretningsorden og retningslinjer for udvælgelse af dommere – endnu ikke iværksat

## 16. Nyt fra DKK – særlige fokuspunkter (OLSO)

- Formandsmøde (alle specialklubber mødes med DKK) 9. marts i Ringsted – OLSO deltager

## 17. Generalforsamling 2024 (OLSO)

- placeret 10. maj, Herlev – på valg LOHA (villig til genvalg) og OLSO (villig til genvalg)

- Dirigentforslag fremskaffet

Formalia er på plads.

- Region Nordsjælland har tilbudt at stå for lokaler og diverse ifm GF – tusind tak.



**18. Postlister**

Indgående og udgående post videresendes fra OLSO til de personer, som emnet vedrører.

**19. Næste bestyrelsesmøder:**

- fysisk møde – Fyn

- lørdag d. 27. april på Fjelsted Skov Kro

**20. Eventuelt**

-

**21. Evaluering af mødet**

God dialog og diskussion over TEAMS - så god, at mødet trak over tid.